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 الإهداء
 

 نهدي عملنا هذا المتواضع إلى روح أمنا الطاهرة رحمها الله ، وإلى الوالد حفظه الله وأطال في 

 عمره، وإلى كل العائلة.

 ا في هذا العمل من قريب أو بعيد.وإلى كل من ساعدن

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 الشكر والتقدير

قبل كل شيء نحمد الله عز و جل الذي أنعمنا بنعمة العلم ووفقنا إلى بلوغ هذه الدرجة 

 وأقول "اللهم لك الحمد حتى ترضى، ولك الحمد إذا رضيت، ولك الحمد بعد الرضا"

" على قبولها الأستاذة نادية مسعودي"  نتقدم بشكرنا وامتناننا لأستاذتنا المحترمة

الصائبة التي لم تبخل علينا  وإرشاداتهاالإشراف على هذا البحث وعلى توجيهاتها القيمة 

 بها.

 كما نتقدم بجزيل الشكر إلى كل من ساهم في انجاز هذا العمل من قريب او بعيد.
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Abstract . 

This study came in order to show the impact of the quality of health service on patient satisfaction, and 

it aimed to identify the level of health service quality in the hospital institution for neighborhood health in Al-

Abadia. 

To achieve the objectives of this study, a questionnaire was designed for patients,  where the number of 

samples is 50 patients for the purpose of testing hypotheses       to answer the study questions, using the 

Statistical Package for Social Sciences (SPSS) program to present and analyze the results of study. 

The study reached the following conclusion that there is an impact of the quality of health services on 

patient satisfaction. 

Keywords: health services, quality of health services, patient satisfaction.      
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